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BRMG.0012.5.2022.KSiT 
 

PROTOKÓŁ Nr 38-01/2022 
 

Z trzydziestego ósmego posiedzenia Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta 

Gdańska w VIII Kadencji Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w dniu 26 

stycznia 2022 roku, a rozpoczęło o godz. 16:30 z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość (zdalny tryb obradowania) poprzez aplikację 

MS TEAMS. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 (lista 

członków Komisji) i 2 (lista gości) do protokołu. 
 

Na stan sześciu członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześć osób, 

czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 38 posiedzenia Komisji przewodnicząca sprawdziła na początku 

posiedzenia obecność członków Komisji: 
 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Beata Jankowiak - obecna 
 

Następnie stwierdziła quorum i powitała zebranych. Poinformowała również, że porządek 

obrad został w terminie regulaminowym wysłany do radnych drogą elektroniczną. 

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie rozwiązania 

Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego w Gdańsku – druk nr 1161. 
Przedstawia: Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie likwidacji XI 

Liceum Ogólnokształcącego – Szkoły Mistrzostwa Sportowego – druk nr 1162. 
Przedstawia: Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  

3. MEVO – aktualna sytuacja. 
Przedstawia: Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO w Obszarze Metropolitalnym 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 
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4. Podsumowanie Jarmarku Bożonarodzeniowego w Gdańsku.  

Zaplanowane działania Międzynarodowych Targów Gdańskich na 2022 rok. 
Przedstawia: Przedstawiciel Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o. 

5. Gdańska Organizacja Turystyczna – plan zadań do realizacji w 2022 roku. 
Przedstawia: Pan Łukasz Wysocki – Prezes Gdańskiej Organizacji Turystycznej 

6. Najważniejsze wydarzenia sportowe zaplanowane w Gdańsku na 2022 rok. 
Przedstawia: Pan Adam Korol – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Sport 

7. Plan zadań do zrealizowania przez Gdański Ośrodek Sportu w 2022 roku w tym 

imprezy sportowe oraz remonty. 
Przedstawia: Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

8. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za okres od 1 stycznia do 31 

grudnia 2021 roku. 

9.  Przyjęcie planu pracy Komisji na 2022 rok. 

10. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Przewodnicząca poinformowała, że po sporządzeniu porządku obrad do Komisji został 

skierowany do zaopiniowania projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1170. Zaproponowała, 

aby wprowadzić go pod obrady jako pkt 2A, a następnie poddała pod głosowanie 

przyjęcie porządku obrad z zaproponowaną zmianą. 

 

Głosowanie:  

Radna Kamila Błaszczyk – za 

Radny Piotr Dzik – za 

Radna Alicja Krasula – za 

Radny Przemysław Malak – za 

Radny Lech Wałęsa – za 

Radna Beata Jankowiak – za 

 

Komisja jednogłośnie – 6 głosami za przyjęła zaproponowany porządek obrad z pkt 2A – 

druk nr 1170. 

 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 

PUNKT  - 1 i 2 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie rozwiązania 

Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego w Gdańsku – druk nr 1161. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIV Sesji Rady Miasta Gdańska z 27 

stycznia 2022 r. BRMG.0006.6.2022). 
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Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie likwidacji XI Liceum 

Ogólnokształcącego – Szkoły Mistrzostwa Sportowego – druk nr 1162. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIV Sesji Rady Miasta Gdańska z 27 

stycznia 2022 r. BRMG.0006.7.2022). 

 

Pan Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego w imieniu 

wnioskodawcy przedstawił projekty uchwał.  

Powiedział: Pozwolę sobie w sposób blokowy omówić dwie kolejne uchwały, ponieważ 

one dotyczą tego samego procesu. Jest to zakończenie procesu, który został przez 

państwa radnych zapoczątkowany pod koniec ubiegłego roku 2021 uchwałami w sprawie 

zamiaru likwidacji XI LO Szkoły Mistrzostwa Sportowego. Jest to szkoła, która zarówno 

szkoła jak i Zespół Szkół Mistrzostwa Sportowego są to de facto puste placówki, które 

funkcjonują jako pozostałość jeszcze reformy gimnazjalnej przy ul. Subisława. Jako puste 

placówki chcielibyśmy porządkując sieć oświatową po prostu zlikwidować te szkoły. 

Państwo radni już ten proces zapoczątkowali wyrażając zgodę na przyjęcie uchwał 

zamiarowych, które zostały skierowane następnie do Związków Zawodowych i do 

Kuratora Oświaty. Mamy tutaj opinię pozytywną ze strony Kuratora Oświaty stąd 

proponujemy teraz podjęcie tych uchwał. Czyszczenie sieci oświatowej, placówki puste, 

uczniowie kontynuują naukę w XII Liceum Sportowym z oddziałami Mistrzostwa 

Sportowego, a więc też niczego w tej sieci edukacyjnej nie utraciliśmy. Dziękuję bardzo.   
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektów uchwał, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie po kolei: 

• przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1161 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Grzegorza Krygera – Zastępcę Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1161.  (Opinia nr 38-01/75-01/2022) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 

• przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1162 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Pana Grzegorza Krygera – Zastępcę Dyrektora Wydziału Rozwoju 
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Społecznego, a następnie w wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 

głosami za, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 

1162.  (Opinia nr 38-01/76-02/2022) 
 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 

PUNKT  - 2A 
 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 

nr 1170. 

(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z XLIV Sesji Rady Miasta Gdańska z 27 

stycznia 2022 r. BRMG.0006.15.2022). 
 

Pani Agnieszka Rawa – Główny Specjalista w Referacie Planowania Budżetowego w 

Wydziale Budżetu Miasta i Podatków w imieniu wnioskodawcy przedstawiła projekt 

uchwały.  

Powiedziała: Dzień dobry państwu, w druku 1170 następuje korekta oczywistej omyłki 

pisarskiej, która nastąpiła w trakcie przygotowywania uchwały w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej i zmienia się kwota upoważnienia Prezydenta Miasta 

Gdańska do zaciągania zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy z kwoty 2 mln zł 

na 2 mld zł i to wszystko co zmienia się w tej uchwale.   
 

Przewodnicząca Beata Jankowiak podziękowała za przedstawienie projektu uchwały, a 

następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddała pod głosowanie przyjęcie i 

pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 1170. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska wysłuchała informacji i wyjaśnień 

przekazanych przez Panią Agnieszkę Rawę – Głównego Specjalistę w Referacie Planowania 

Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, a następnie w wyniku 

przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie - 6 głosami za, przyjęła i pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały, zawarty w druku nr 1170.  (Opinia nr 37-12/74-25/2021) 

 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

PUNKT  - 3 
 

MEVO – aktualna sytuacja. 
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Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO w Obszarze Metropolitalnym 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Dzień dobry. Bardzo mi miło państwa widzieć i słyszeć. Dzisiaj mam same dobre 

wiadomości. Jak wiecie państwo od 26 lipca badamy dwie oferty, które wpłynęły w 

postępowaniu przetargowym. Badaliśmy je dosyć długo, ale dlatego, że musieliśmy 

zbadać je bardzo szczegółowo i bardzo skrupulatnie. Chcieliśmy mieć 100% pewności, że 

przekształcenia własnościowe firmy, która złożyła najkorzystniejszą cenowo ofertę są w 

porządku i musieliśmy otrzymać opinie prawne, że możemy procedować dalej. Tak też się 

stało. Zbadaliśmy również czy nie ma w naszym przypadku rażąco niskiej ceny. Zbadali to 

niezależni zewnętrzni eksperci. Dwie formy. Uzyskaliśmy również zielone światło, że 

możemy procedować dalej i dokładnie w Wigilię 24 grudnia ogłosiliśmy wybór 

najkorzystniejszej oferty. Niestety w ciągu 7 dni Nextbike Polska odwołał się do Krajowej 

Izby Odwoławczej, więc czekało nas kolejne posiedzenie, które odbyło się 21 stycznia i po 

raz drugi wygraliśmy w KIO. KIO nie przychyliło się do wniosku Nextbike Polska. Odrzuciło 

odwołanie, w związku z powyższym nie ma już żadnych przeciwskazań co do tego, abyśmy 

podpisywali umowę z operatorem. Operator jest gotowy. Dzisiaj miałam z nim pierwsze 

spotkanie online. Dopinamy formalności i planujemy podpisanie umowy w przyszłym 

tygodniu i bierzemy się ostro do pracy, aby zrealizować projekt. Jestem oczywiście gotowa 

odpowiedzieć na wszystkie pytania jakie się państwu nasuwają. Zapraszam.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję bardzo. Czy ze strony państwa radnych są pytania?  

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Gwoli przybliżenia jeszcze skoro mamy już termin podpisania tej umowy to jak będzie 

teraz harmonogram dokładnie czasowo wyglądał do tego uruchomienia?  

 

Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO w Obszarze Metropolitalnym 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Samo uruchomienie takie 100% musi nastąpić do 14 miesięcy od podpisania umowy. 

Specjalnie podkreślam słowo do, dlatego, że wiemy, że operator chciałby być gotowy 

wcześniej. Oni już produkują rowery. Mają je na stanie, muszą je tylko dopieścić, żeby były 

zgodne z naszym OPZ-tem i naszą dokumentacją, więc liczymy na to, że będzie to szybciej 

niż 14 miesięcy od dnia podpisania umowy.      

 

Radna Kamila Błaszczyk – członek Komisji 

Czyli na przyszłą wiosnę tak naprawdę.  
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Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO w Obszarze Metropolitalnym 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Wiosna 2023, dokładnie.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Czy są ze strony państwa radnych jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Na 

pewno gdzieś za pół roku jeszcze ponowimy spotkanie.  

 

Radny Piotr Dzik – członek Komisji 

Tylko się cieszyć.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dokładnie, tylko musimy jeszcze trochę poczekać, ale miejmy nadzieję, że to czekanie 

zaowocuje, a my na pewno za ok pół roku do pani się ponownie odezwiemy, żeby 

zobaczyć jak sytuacja na bieżąco wygląda. Także bardzo dziękujemy za taka pozytywną 

wiadomość i trzymamy kciuki, żeby to jak najszybciej wszystko funkcjonowało.  

 

Pani Dagmara Kleczewska – Kierownik Projektu MEVO w Obszarze Metropolitalnym 

Gdańsk-Gdynia-Sopot 

Dziękuję bardzo. Do widzenia.  

PUNKT  - 4 
 

Podsumowanie Jarmarku Bożonarodzeniowego w Gdańsku. 

Zaplanowane działania Międzynarodowych Targów Gdańskich na 2022 rok. 

 

Pani Jowita Twardowska – Dyrektor Sprzedaży i Marketingu w Międzynarodowych 

Targach Gdańskich Sp. z o.o. 

Dzień dobry, witam serdecznie, dzisiaj mam przyjemność zadebiutować i przedstawić 

właśnie podsumowanie naszego Jarmarku Bożonarodzeniowego gdańskiego, jak również 

plany, które mamy zamiar zrealizować w tym roku.  

Podsumowując, po roku przerwy, bo jak mam nadzieję dobrze państwo pamiętacie, w 

zeszłym roku nie było nam dane organizować Jarmarku Bożonarodzeniowego na żywo, 

więc tylko odbył się taki pseudo Jarmark Bożonarodzeniowy online. W tym roku od 19 

listopada do 24 grudnia w bardzo poszerzonym rozmiarze zorganizowaliśmy ten jarmark 

na przestrzeni 8 500 m² wykorzystując do tego nie tylko klasycznie jak zawsze Targ 

Węglowy, ale również nowe ul. Tkacka, Bogusławskiego czy tunel, który prowadzi nas do 

Forum Gdańsk.  
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Na naszej stronie internetowej była swoista mapka, którą można było pobrać i przejść się 

po całym terenie jarmarku, żeby niczego nie przeoczyć, wszystkich atrakcji i tego co 

przygotowaliśmy.   
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Z takiego podsumowania w liczbach było to 121 domków, kramów i karczm, gdzie 

mieliśmy w ofercie zarówno gastronomię jak i stoiska z prezentami, jak i stoiska 

spożywcze, a największym takim hitem sprzedażowym cieszyły się właśnie świece i 

ozdoby świąteczne, miody, pierniki, bratwurst i pierogi. Jeśli chodzi o naszą stronę. 

136 000 odsłon strony internetowej przez osoby z 56 krajów i to nas bardzo cieszy, że 

strona Jarmark Bożonarodzeniowy już jest bardzo popularna wśród tych, którzy szukają 

informacji o tym co w Gdańsku się w trakcie czy w okolicach Świąt dzieje. Co jeszcze z 

takich hitów, premier? Bajkowa scena z tronem Św. Mikołaja. To również domek Św. 

Mikołaja i tam upominki. To też nowe iluminacje. Staramy się cały czas zwiększać i 

atrakcyjność i ilość tych naszych atrakcji, żeby również żonglując lokalizacją cały czas to 

miasto zaskakiwało, pokazywało swoje nowe oblicze i żeby po prostu było radośnie i 

świątecznie i sympatycznie podczas właśnie tego okresu świąteczno-noworocznego. Co w 

tym roku jako nowość? Karuzela wenecka, magiczne igloo wspólne z GPEC-em 

organizowane, to również kula śnieżna napędzana rowerem. Dzięki współpracy z Lasami 

Państwowymi pozyskaliśmy 350 choinek, które również zostały wykorzystane, żeby 

uatrakcyjnić nasz teren jarmarku, świetlisty dach, który był wielkości 485 m² służył przede 

wszystkim jako atrakcja i tło do zdjęć, bo tutaj bardzo chętnie odwiedzający fotografowali 

się na tym tle. Cukierki, które pozyskaliśmy w ponad 100 kg od naszego partnera Wedel 

też uświetniały pobyt dzieciom w trackie jarmarku, jak również tym, którym występowały 

na scenie, bo współpracowaliśmy tutaj z różnymi Domami Kultury czy to właśnie z 

Gdańska czy to z osiedlowymi i to one za te występy otrzymywały również cukierki. To 

również bardzo wiele wypitego grzanego wina, bo to jest zawsze jakby takim tradycyjnym 

elementem jarmarku i właśnie w tym roku 121 000 kubeczków z grzańcem zostało 
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sprzedanych i wypitych. Także nas cieszy fakt, że nasze kubeczki ceramiczne standardowe 

z wizerunkiem tych figur jarmarkowych sprzedały się w wielkości ponad 3000 sztuk.      

 

 
 

Bardzo się cieszymy, że Jarmark Bożonarodzeniowy to nie tylko show, nie tylko świetliste 

atrakcje, nie tylko gastronomia i fajne spędzanie wolnego czasu, ale również element 

społeczny, bo czas świąt to również czas pomagania i  w trakcie tegorocznego jarmarku 

mieliśmy kilka tego typu inicjatyw. Jedną z nich to jest akcja charytatywna na rzecz 

Hospicjum im. Ks. E. Dutkiewicza i razem z spółką GPEC zebraliśmy na fundację 

hospicyjną 55 555 zł. Ponadto akcję też wspierała zarówno pani Prezydent Dulkiewicz jak i 

sportowcy  naszych lokalnych drużyn czy to siatkarze Trefla Gdańsk czy piłkarze Lechii 

Gdańsk. To nas bardzo cieszy, że jesteśmy wszyscy razem w tym okresie i tak naprawdę to 

nie tylko współpraca z fundacją hospicyjną. To również Fundacja DKMS, czyli zbieranie i 

rejestrowanie tych, którzy chcą się zarejestrować jako dawcy szpiku. To również akcja 

zbierania krwi, czyli Krwiobus naszego Regionalnego Centrum Krwiodawstwa. To również 

jako nowość Magiczna Szafa, czyli toycorssing, czyli wymiana zabawek dla dzieci. Cieszyło 

się to bardzo dużym zainteresowaniem i bardzo ciekawie nam ta inicjatywa wyszła. To 

również, co warto podkreślić, plenerowy punkt szczepień, bo razem z Copernicusem 

zarówno tak jak było to podczas Jarmarku Św. Dominika staramy się, żeby wykorzystywać 

tego typu inicjatywy, żeby również zachęcać do szczepień. Również dwie wigilie dla osób w 

potrzebie. Tutaj Ojcowie Dominikanie zgłosili taką potrzebę i służyliśmy swoja 

infrastrukturą, także to nas bardzo cieszy, że mogliśmy w taki sposób również zaistnieć i 

teren jarmarku służył takim inicjatywom. Co jeszcze? Bardzo dużo jeżeli chodzi o odbiór 
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medialny. Bardzo ciekawie przedstawia się nasza ilość odwiedzin, do czego za chwilę 

dojdę, ale co ciekawego? 

Te właśnie wszystkie ludzkie kwestie, które związane są z jarmarkiem, one właśnie 

owocują potem bardzo niezwykłymi historiami, które rozchodzą się bardzo szerokim 

echem. Tutaj wspomnę o dwóch takich historiach. Mam nadzieję, o których państwo 

słyszeli. Jedna rzecz związana z komentarzem ojca dziewczynki, która zgubiła swoje 

oszczędności i jakieś cenne drobiazgi z portfelika i komentarz właśnie na trójmiasto.pl 

bardzo szybko nas postawił na nogi, żeby tej dziewczynce szybciutko wynagrodzić ten 

przykry element z obecności podczas jarmarku. Druga rzecz to już sławny zagubiony 

portfel przez panią, która z paczkomatu InPostu zresztą InPost był i  jest naszym 

partnerem jeśli chodzi o Jarmark Św. Dominika i teraz przy Jarmarku Bożonarodzeniowym 

również wszyscy ci, którzy mogli i chcieli wysłać swoje zakupione artykuły właśnie podczas 

jarmarku mogli skoryztać z darmowych kodów i wysłać je paczkomatem InPostu. Wracają 

właśnie do zagubionego portfela to właśnie kurier InPost znalazł ten portfel i zwrócił tej 

pani i tutaj dalsza już lawinowa akcja w mediach plus dosyć cenna nagroda ufundowana 

przez prezesa InPostu, bo pan kurier w nagrodę otrzymał 15 000 zł. Także takie rzeczy też 

dzieją się podczas jarmarku jak sesje ślubne, jak zaręczyny, także bardzo dużo się dzieje 

jeśli chodzi o nasze ludzkie życie.  

 
Bardzo nas cieszy bardzo duże zainteresowanie w social mediach. Bardzo staramy się 

prowadzić aktywnie stronę na Facebooku i ponad 1 200 000 osób odwiedziło właśnie tą 

stronę na Facebooku. Co warto podkreślić to osoby, które przychodzą i odwiedzają 

Jarmark Św. Dominika w 35% dowiadują się o nim od znajomych czy rodziny, więc jest to 

tzw. poczta pantoflowa, ale również wszystkie te działania promocyjne, które realizujemy 

czyli reklama w radio, to jest 30% wiedzy o jarmarku, następnie social media czyli 
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wszystko to co robimy na Facebooku, Instagramie, ale również wszystkie działania, które 

związane są z plakatami w komunikacji miejskiej i reklamą w prasie to też jest efekt potem 

w postaci odwiedzających nasz jarmark, także cieszymy się, że te wszystkie działania służą 

ku temu, że bardzo dużo w tym roku mieliśmy ciekawych komentarzy, dobrych 

komentarzy i odwiedzających. Wszystkie te informacje statystyczne uzyskujemy poprzez 

współpracę z Pomorskim Instytutem Naukowym im. prof. Brunona Synaka i staramy się, 

żeby zbierać wszelkiego rodzaju opinie, żeby ten jarmark robić coraz lepszy.       

 

 
 

Jeśli chodzi o liczbę publikacji to w tym roku w mediach było to rekordowe 5 500 publikacji 

w stosunku do, odniosę się do danych sprzed dwóch lat, bo jednak ten ubiegłoroczny nie 

miał tego wymiaru realnego, więc w roku 2019 było to 3500 publikacji, dotarliśmy w tym 

roku do 30 mln osób i to daje też bardzo ciekawy też ekwiwalent reklamowy ponad 6 mln 

zł, co jest cenne oczywiście dla naszych partnerów i sponsorów.  

Co jeszcze z takich statystyk ciekawych to najciekawsze elementy jarmarku według 

respondentów to w 73% gastronomia, czyli musimy stawiać na to, żeby ona była 

urozmaicona, żeby była zdrowa, żeby była smaczna, żeby szła z duchem czasu i żeby po 

prostu odpowiadała na potrzeby naszych klientów. Na kolejnym miejscu już są kramy 

handlowe, czy atrakcje Łoś Lucek, świąteczne iluminacje i fabryka prezentów Św. Mikołaja. 

To już jest bardziej jakby atrakcja dla naszych najmłodszych. Co skłania ludzi do 

odwiedzenia jarmarku? Przede wszystkim możliwość odmiennego spędzenia czasu, bo to 

jest aż ponad 78% naszych respondentów, ale również oferta gastronomiczna, oferta 

handlowa i oferta koncertowo – rozrywkowa. Tak więc tak w liczbach przedstawia się 

Jarmark Bożonarodzeniowy.  
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W tym roku mieliśmy również możliwość na zlecenie Miasta Gdańska zrealizować 

premierowo dwa jarmarki dzielnicowe. To były dwa weekendy. Chodziło oto, żeby być 

bliżej mieszkańców, żeby wyjść troszeczkę z centrum miasta, pokazać, że można również 

tego typu atrakcyjne miejsce stworzyć w dzielnicach miasta, żeby zmobilizować troszeczkę 

lokalnych wystawców, pokazać ich społeczności lokalnej i wesprzeć lokalną 
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przedsiębiorczość. Także w dwóch dzielnicach czyli na Oruni i na Pieckach Migowie takie 

jarmarki premierowo się odbyły i bardzo ciekawie to się sprawdziło i mamy nadzieję, że 

będziemy w przyszłości mieli okazję zrobić więcej tego typu wydarzeń.  

       

 

 
 

Jak państwo wiecie Jarmark Bożonarodzeniowy to nie tylko miejsce, gdzie są kramy, 

gastronomia i tętni życie. To również magiczne iluminacje i dekoracje w całym mieście i 

tutaj do 2 lutego zapraszamy jeszcze do odwiedzenia właśnie tych miejsc. Staramy się, 
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żeby te dekoracje tak jak już powiedziałam rotowały, nie były cały czas w tych samych 

miejscach, żeby dorabiać i produkować nowe atrakcje, żeby zaskakiwać naszych 

mieszkańców i turystów i żeby po prostu mogli zobaczyć nasze miasto z innej 

perspektywy.     

 
I tak w tym roku tych figur świetlnych mieliśmy zarówno w Parku Oliwskim, na Skwerze 

Kobzdeja, na Zielonym Moście, w Parku Oruńskim, w Parku Reagana, oczywiście na Targu 

Węglowym, na ul. Stągiewnej i na ul. Tkackiej. Generalnie wszyscy ci, którzy jeszcze mają 

chęć to mogą te iluminacje podziwiać właśnie do 2-go lutego. To by było na tyle co mam 

przygotowane na dzisiaj jeżeli chodzi o podsumowanie Jarmarku Bożonarodzeniowego.   

 
Przejdę do planów na 2022 rok. Jak państwo wiecie obecnie na terenie Amber Expo 

funkcjonuje szpital tymczasowy i jesteśmy zobligowani, żeby do końca czerwca ten teren 
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właśnie na ten cel był przeznaczony, ale to nie oznacza, że w tym czasie nie będziemy 

realizować wydarzeń, zwłaszcza przygotowujemy się do wydarzeń targowych, bo np. 

Amberif nasza szlagierowa impreza będzie miała miejsce w marcu na Ergo Arenie i 

oczywiście przygotowujemy się do wszelkich wydarzeń i udostępnienia infrastruktury 

plenerowej na wszelkie wydarzenia, które będą miały miejsce już bliżej wiosny i lata.   

 
 

Co oprócz Amberifu? W drugiej połowie roku ruszamy z wydarzeniami targowymi, które 

albo pierwotnie faktycznie miały się odbyć na jesień, albo zostały lekko przesunięte. W tej 

chwili konsultujemy nowe daty z naszymi dostawcami, partnerami i tak przymierzamy się 

do pierwszej edycji targów turystyki medycznej, zdrowia i profilaktyki. To nowy projekt w 

portfolio Międzynarodowych Targów Gdańskich, Curatio, które będą miały miejsce we 

wrześniu. Zachęcam 2-go lutego w Domu Zdrojowym o godz. 18-tej będzie już konferencja 

prasowa zapowiadająca to wydarzenie, także będzie można zarówno online jak i 

stacjonarnie tej konferencji posłuchać i dowiedzieć się cóż to za nowość szykujemy. 

Kontynuujemy prace jeśli chodzi o przygotowanie targów Polfish, czyli targi rybne i 

spożywcze, też we wrześniu, jak również trwają w tej chwili przygotowania do Targów 

Organicus, też nowy tytuł, wspólnie z naszym partnerem Zakwasownią. Tutaj oczywiście 

pandemia i różne uwarunkowania powodują, że musimy się głęboko zastanowić w jakim 

terminie będzie najlepiej zrobić pierwszą edycję tego wydarzenia i w jakim wariancie, 

także to jest przed nami. Co jeszcze? Tradycyjnie przymierzamy się do naszych tytułów już 

kontynuowanych czyli Gra i Zabawa Festiwal Gramy, ale to już w dalszej części jesieni i też 

analizujemy termin Targów Uroda, które jednak są mocno uzależnione zarówno kwestie 

gier jak i obecności osób, dotyku i bliskości musimy tutaj brać pod uwagę ten reżim 

sanitarny, więc tutaj trwają przygotowania do tych wydarzeń. Oczywiście jest przed nami 
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kolejna edycja Jarmarku Św. Dominika na przełomie lipca i sierpnia i następnie tak jak już 

dzisiejszy podsumowany czyli Jarmark Bożonarodzeniowy i mam nadzieję, że Jarmarki 

Dzielnicowe.  

 

 
Nie tylko przymierzamy się do wydarzeń własnych, przecież dużą część naszego portfolio 

stanowią również realizacje wydarzeń dla naszych klientów i tak mamy nadzieję, że 

będziemy mieć także okazję w tym roku współpracować przy organizacji Gdańskiej Eko 

Strefy, czy wydarzenia Wilno w Gdańsku, czy Maratonu Gdańskiego czy Konferencji 

Infoshare, ale także przygotowujemy się do wydarzeń takich jak Metropolitalne Targi 



 

 

 

18 

 

 

 

Pracy, Forum Pracy i Aktywności Seniorów kolejnej edycji bardzo udanego wydarzenia, 

które mieliśmy okazję gościć po raz pierwszy, czyli Konkursu Skills Poland czyli dla 

uczniów, którzy specjalizują się w różnych zawodach i tutaj ta współpraca z Fundacją 

Rozwoju Systemu Edukacji mamy nadzieję, że będzie się rozwijała i to wydarzenie po raz 

kolejny zagości do Amber Expo. Również przygotowujemy się do wygranego przetargu, 

można tak powiedzieć, wydarzenia, które razem z Fundacją Gdańską przygotowujemy, 

czyli AAL Forum i to jest wydarzenie, które jest przygotowywane w aktywizacji, w 

rozwiązaniach dla seniorów. Także taki jest plan.     
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Co jeszcze nowego? Po raz pierwszy mamy nadzieję, że zrealizowane będą u nas Targi 

Digit Expo. To będzie pierwsza konferencja u nas tego organizatora. Jak również po raz 

pierwszy Kongres 60 mln Globalny Zjazd Polonii i zjazd jednego z towarzystw medycznych 

organizowany przez Via Medica. Także dużo będzie się działo mimo tych trudnych 

uwarunkowań w tej chwili pracujemy pełną parą, przygotowujemy się do zarówno 

wydarzeń targowych własnych jak i naszych klientów jak i również do tego wszystkiego co 

możemy zrealizować w przestrzeni plenerowej. Dziękuję bardzo.    

 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujmy bardzo. Czy ze strony państwa radnych są pytania co do planu, co do jarmarku, 

który się odbył? Nie widzę. Widzę, że połączył się z nami również pan prezes Bojanowski. 

Czy pan prezes chciałby zabrać głos?  

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Dzień dobry. Oczywiście trudno uzupełniać już wypowiedź pani dyrektor, bo była dosyć 

kompleksowa. Chciałem tylko wyjaśnić temat szpitala. Szpital po negocjacjach z Wojewodą 

rekompensuje i to jest ważne chyba dla radnych Miasta, częściowe ubytki w naszych 

przychodach. Nie zarabiamy na tych wydarzeniach jakoś nadzwyczajnie. Natomiast to co 

jest istotne bardzo mocno pracujemy też nad elementami inwestycyjnymi, próbujemy 

jakoś zagospodarować majątek, pracujemy nad Rudym Kotem. Jest już na ukończeniu 

pozwolenie na budowę, czekamy na zgodę Konserwatora. Do tego wszystkiego jest też 

wątek Sobieszewa, który przygotowujemy też pod jakiś rozsądny plan zagospodarowania i 

ewentualnego pomysłu na dalsze funkcjonowanie. Nie był to nadzwyczaj udany rok jeśli 

chodzi o Sobieszewo, wiec chcielibyśmy tutaj zdecydowanie poprawić efekt naszej pracy. 
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Też mamy elementy tej infrastruktury Sobieszewskiej w związku z tym ja jestem 

przekonany, że to będzie trudny rok, bardzo mocno dla nas wyczerpujący wręcz bym 

powiedział, natomiast damy radę. Tak to w skrócie określę oczywiście przy pomocy 

państwa jako radnych także tutaj prosimy o łaskawe spoglądanie na nasze wnioski jeśli 

będą, na nasze pomysły co do kolejnych jakiś rozwiązań typu operowanie na jakiś 

elementach iluminacji, o których też pani dyrektor Jowita mówiła. To są rzeczy, w których 

wydaje się, że zaczynamy się specjalizować, robiliśmy to też w Kołobrzegu w tym roku w 

ramach Jarmarku Kołobrzeskiego. Też mamy pozytywne opinie, więc wierzymy w to, że 

będzie rozwijał się projekt Jarmarków Dzielnicowych, że będzie rozwijał się również 

projekt z Sopotem Jarmarku Bożonarodzeniowego. Jest wiele pomysłów, trochę 

wymagających jeszcze z naszej strony wysiłku, pomyślenia jak to maksymalizować jeśli 

chodzi o dochody, żeby jak najmniej spoglądać w kierunku właścicieli strony publicznej, 

ale z drugiej strony też w tej prezentacji było pokazane, mam nadziej, że państwo to 

widzicie, jak duże znaczenie mamy też dla Miasta Gdańska i Województwa Pomorskiego, 

bo tego się będziemy trzymać i trzeba o tym trochę więcej opowiadać, bo o tym się mało 

mówi, a jestem przekonany, że gdyby na przykład był tak udany Jarmark 

Bożonarodzeniowy i dużo gości, którzy odwiedzili miasto Gdańsk byłoby słabiej w grudniu 

w mieście, a jednak myślę, że było dobrze.    

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękuję panie prezesie. Myślę, że wyczerpaliśmy temat, chyba, że ze strony państwa 

radnych są jakieś dodatkowe pytania. Prezentację wszyscy państwo radni mają na mailu, 

także można do niej wrócić. Mam do pani Jowity pytanie, jeżeli chodzi o te jarmarki 

dzielnicowe to czy, nie wiem, czy nie za wcześnie z tym pytaniem, czy właśnie ten jarmark 

letni dominikański, który będzie to również będzie zakładał. Moim zdaniem troszkę jest 

inna specyfika tych jarmarków. Wydaje mi się, że na Jarmark Dominikański zjeżdżają 

właściwie z całej Polski i się wystawiają, bo on też jest większy i pytanie czy to też jest w 

planie?     

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Może odpowiem. Jarmark dzielnicowy zdecydowanie są to jarmarki kierowane do 

mieszkańców i raczej związane z Bożym Narodzeniem i z okresem przedświątecznym, 

dedykowany dla dzielnic, dla restauratorów, producentów, stowarzyszeń. Taki jest nasz 

koncept. Nie chcemy dostarczać żadnych, poza infrastrukturą i kontente dla dzieci i takich 

rozrywkowych elementów nie chcemy dostarczać nic więcej, bo chcemy, żeby świętowały 

dzielnice. Wydaje się, że to jest akurat dobry czas, czyli grudzień, natomiast Jarmark Św. 

Dominika jest to ewidentnie impreza letnia. Nam zależy, żeby gdańszczanie też go 

odwiedzali, bo dla gdańszczan też go robimy. To nie jest tylko produkt turystyczny. I tu nie 

przewidywaliśmy wyjeżdżania na dzielnice, szczególnie, że latem my mamy tak dużo 
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atrakcji, że właściwie nie potrzebujemy. Jest długo jasno. Na dzielnicowe jarmarki 

przywieźliśmy światło po prostu na dzielnice. Chcemy wwozić iluminacje. Chcemy wwozić 

kolejne stroje jakieś, stroić te obszary, na których będziemy, przywozić po prostu, 

oświetlać smutnawe pod względem pogodowym jesienne, albo początkowo zimowe dni. 

Latem zapraszamy wszystkich nad morze, do stadionu letniego Artura Siódmiaka, albo 

oczywiście na Jarmark Św. Dominika do Śródmieścia czy do kina letniego.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dlatego pytałam, bo to są tak naprawdę dwie inne imprezy i o ile świąteczny to uważam, 

że to był strzał w dziesiątkę i super, trzymam kciuki, żeby to jak najbardziej się rozwijało, 

to o tyle Jarmark Św. Dominika tak nie do końca sobie wyobrażam, żeby to było 

dzielnicowe, ale widzę, że pan prezes rozwiał moje wątpliwości, za co bardzo dziękuję. 

Zgłasza się radny Lech Wałęsa, także oddaję głos.  

 

Radny Lech Wałęsa – Wiceprzewodniczący Komisji 

Witam serdecznie. Chciałbym tylko potwierdzić, rzeczywiście to co powiedział prezes, jako 

właściciel pizzerii często odczuwam przypływ turystów lub odpływ turystów. Jeżeli jest np. 

jarmark to nawet taka pizzeria jak moja, która jest parę kilometrów od Śródmieścia ma 

więcej zamówień cateringowych na dowóz, łatwiej nam ten ciężki okres przetrwać, tak 

samo za każdym razem, kiedy jest więcej turystów. Chciałem potwierdzić, że też ma to 

duże znaczenie dla takich małych firm jak moja.      

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Myślę, że nie tylko dla firm gastronomicznych, ale im więcej ludzi, im więcej turystów tym 

wiadomo każdy przedsiębiorca będzie zadowolony, także żeby to tylko podtrzymywać. Nie 

widzę więcej pytań. Bardzo dziękujemy. Jakby się nasunęły jakieś pytania to będziemy się 

kontaktować. Dziękujemy za prezentację.      

 

Pan Andrzej Bojanowski – Prezes Zarządu Międzynarodowych Targów Gdańskich Sp. z o.o.   

Dziękujemy również. Do usłyszenia.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Trzymamy kciuki za państwa działania.    

PUNKT  - 5 
 

Gdańska Organizacja Turystyczna – plan zadań do realizacji w 2022 roku. 
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Pan Bartłomiej Barski – Manager Pionu Operacyjnego w Gdańskiej Organizacji 

Turystycznej 

Dzień dobry pani przewodnicząca, dzień dobry szanowni państwo. W zastępstwie prezesa 

Łukasz Wysockiego pokrótce przedstawię państwu nasze plany na ten rok. Udostępnię 

krótką prezentację.  

 

 
Plany na ten rok będą funkcjonowały w ramach kilku obszarów. Jednym z nich jest rozwój 

turystyki indywidualnej. Na ten rok planujemy udział w wydarzeniach turystyki 

indywidualnej w kraju i za granicą. Oczywiście początkowy etap tego roku czyli styczeń i 



 

 

 

23 

 

 

 

luty plany troszeczkę nam się pokrzyżowały, też chociażby udział w targach turystycznych 

w Helsinkach, Finlandii czy w Berlinie w Niemczech został storpedowany przez covid. 

Dlatego też część z tych wydarzeń została przesunięta na III czy na IV kwartał tego roku, 

natomiast stale monitorujemy możliwość udziału w wydarzeniach zagranicznych. Mamy 

zgłoszoną gotowość naszych partnerów z branży turystycznej, hotele, atrakcje 

turystyczne, które też deklarują udział w takich wydarzeniach. Utrzymujemy kontakt z 

zagranicznymi ośrodkami Polskiej Organizacji Turystycznej w Skandynawii, Niemczech, czy 

w Wielkiej Brytanii i jeśli tylko okoliczności będą sprzyjające będziemy organizowali 

wyjazdy typu road show, gdzie w tychże krajach będziemy prezentowali wspólnie z 

naszymi partnerami to co mamy do zaoferowania zarówno w ramach turystyki 

indywidualnej, będziemy zapraszali przedstawicieli mediów z rynków docelowych do nas 

do Trójmiasta, aby pokazać na żywym organizmie to co mamy do zaoferowania tak, aby 

ruch turystyczny ten zagraniczny powrócił na właściwe tory i chociaż trochę zbliżył się do 

tego z czym mieliśmy do czynienia w roku 2019. Będziemy kładli nacisk również na takie 

działania pro sprzedażowe w punktach informacji turystycznej, którymi dysponujemy, 

które prowadzimy całorocznie w Porcie Lotniczym Gdańsk czy na Długim Targu przy 

Zielonej Bramie. W okresie wakacyjnym będziemy również obecni na Wyspie 

Sobieszewskiej oraz podczas zawinięć statków wycieczkowych jeśli tylko takie zawinięcia 

będą potwierdzane, bo w poprzednich dwóch latach różnie z tym w okresie wakacyjnym 

bywało.  

 
Mówiąc o tych działaniach pro sprzedażowych będziemy kładli nacisk przede wszystkim 

na ofertę Karty Turysty, która oferuje turystom bezpłatne wejścia do rozmaitych atrakcji 

turystycznych w naszym mieście, zniżki do innych miejsc, naszych restauracji partnerskich. 

Zamierzamy wprowadzić dwa nowe pakiety, w tym pakiet kulinarny wzorując się na 
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rozwiązaniach w Skandynawii czy w Europie Zachodniej, gdzie turyści za określoną kwotę 

w kilku restauracjach 4 czy 5 mogą skosztować menu degustacyjnego, w każdej restauracji 

coś innego tak, aby też od strony gastronomicznej trochę ułatwić i uatrakcyjnić 

poznawanie naszego pięknego miasta. Będziemy oczywiście wspierali wydarzenia, które 

będą odbywały się w mieście. Mam tu na myśli Jarmark Św. Dominika czy Jarmark 

Bożonarodzeniowy, podczas których to wydarzeń już w tym roku chociażby był 

wykorzystywany nasz system strony internetowej, system rejestracyjny jak w przypadku 

Baltic Sail, gdzie mieszkańcy, turyści mogli rejestrować swoje uczestnictwo na rejsy 

poszczególnymi jednostkami. Mówiąc o turystyce indywidualnej nie zapominamy również 

o mieszkańcach, których traktujemy nie od dziś jako turystów we własnym mieście, 

dlatego też stale będziemy dbali o rozwój oferty Karty Mieszkańca, aby pojawiały się nowe 

usługi, nowe atrakcje. Gdańska Karta Mieszkańca również będzie integrowana z takimi 

systemami jak Gdańskie Centrum Kontaktu, Gdańska Karta Dużej Rodziny. Będziemy 

obecni z Kartą Mieszkańca w dzielnicach dzięki mobilnemu punktowi usługi Karty 

Mieszkańca.  

 

 
 

Reasumując rozwój turystyki indywidualnej będziemy też opierali na współpracy z 

miastami, z którymi mamy bezpośrednie połączenie lotnicze. Tutaj naszymi 

odpowiednikami w tychże miastach będziemy starali się wpłynąć na jeszcze większą 

frekwencję turystów przylatujących do Gdańska. 

Kolejnym obszarem, o który będziemy dbali w tym roku to obszar turystki biznesowej. 

Pani dyrektor Jowita Twardowska mówiła o wydarzeniach, które będą odbywały się w 

Amber Expo, czy z udziałem Międzynarodowych Targów Gdańskich. My również będziemy 
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starali się, żeby ten ruch turystyki biznesowej przybliżył się do tego 2019 roku, dlatego też 

w dniach 30-31 marca będziemy organizowali pierwsze wydarzenie pod nazwą Let's Meet. 

Event Professionals Forum. Pozyskaliśmy cenionego w świecie przemysłu spotkań 

partnera, z którym będziemy właśnie robili to wydarzenie. Zapraszamy 35 zagranicznych 

klientów. Mam tu na myśli przedstawicieli korporacji, stowarzyszeń, planistów spotkań, a 

także agencje, które organizują właśnie różnego rodzaju wyjazdy motywacyjne czy też 

mniejsze lub większe wydarzenia biznesowe. Drugą stroną tego wydarzenia będzie nasza 

lokalna branża turystyczna, ale też przedstawiciele branży turystycznej z głębi kraju, 

półtorej dnia stolikowych spotkań, a także wizyty studyjne tak, aby po raz kolejny 

umożliwić zagranicznym klientom doświadczenie tego, co mamy w naszej turystycznej 

zarówno z zakresu turystyki indywidualnej jak i biznesowej. Ponadto w skali całego roku 

udział w wydarzeniach przede wszystkim zagranicznych, właśnie warsztaty o charakterze 

spotkań Be to Be, targi turystki biznesowej oraz ponownie Road Show, ale z naciskiem na 

przestrzenie konferencyjne jakimi dysponujemy w całym Trójmieście.  

   

 
 

Kolejnym obszarem to szeroko rozumiana integracja branży turystycznej. Naszym 

szlagierowym produktem, którym jest konferencja Nowe trendy w turystyce. W tym roku 

planujemy ją zorganizować 1 kwietnia po raz kolejny w Europejskim Centrum Solidarności 

z udziałem naprawdę wysokiej klasy ekspertów świata turystyki, ale nie tylko, i z takich 

obszarów jak marketing destynacji, jak zarządzanie kapitałem ludzkim. Umożliwimy naszej 

branży przede wszystkim zaczerpnięcie wiedzy i wymiany doświadczeń we własnym 

gronie, ale też właśnie z udziałem zagranicznych prelegentów. Będziemy realizowali cykl 

bezpłatnych szkoleń dla branży turystycznej w postaci właśnie wsparcia w tych trudnych 
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czasach, aby zadbać troszeczkę o rozwój kadr sektora turystyki. Będziemy organizowali 

cykliczne szkolenia biznesowe przedstawicieli naszej branży turystycznej oraz spotkania z 

poszczególnymi sektorami turystyki. Mam tu na myśli chociażby spotkania z 

przewodnikami czy grupy robocze z udziałem hotelarzy bądź też restauratorów. Ten rok 

to także kontynuacja badań zarówno z zakresu turystyki indywidulanej jak i biznesowej 

przy współudziale Pomorskiego Instytutu Naukowego im. prof. Brunona Synaka. 

Będziemy kontynuowali badania ruchu turystycznego kwartalnie w okresie letnim. Już 

teraz zbieramy dane na temat wydarzeń biznesowych jakie miały miejsce w poprzednim 

roku. Powiem państwu, że jest to o tyle istotne, że właśnie potencjalni rekrutorzy różnego 

rodzaju wydarzeń biznesowych sprawdzają rankingi i patrzą czy w danej destynacji dzieje 

się dużo w aspekcie turystyki biznesowej i mogę powiedzieć, że w zeszłym roku w skali 

kraju Gdańsk zajął 4 miejsce pod kątem liczby spotkań biznesowych z min. 50 

uczestnikami, ale już jeśli chodzi o liczebność w ogóle wszystkich spotkań to zajęliśmy 2 

miejsce w Polsce, przeszło 150 000 osób wzięło udział w takich spotkaniach, więc warto, 

żeby te dane nam przekazywać, a my potem możemy promować naszą destynację 

właśnie posługując się tego typu liczbami.  

 

 
 

Będziemy również badać znajomość marki vistigdansk. Będziemy wykorzystywać opinie 

mieszkańców na temat różnych zjawisk, czy rozwiązań czy usług, które mogą pojawić się w 

ofercie Karty Mieszkańca czy w ogóle w naszej lokalnej ofercie turystycznej. Tak z grubsza 

prezentują się te obszary, którymi będziemy opiekowali się w tym roku. Jeśli są pytania to 

bardzo proszę.       
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy bardzo. Widzę, że do głosu zgłosiła się pani radna Alicja Krasula, oddaję głos, 

bardzo proszę.  
 

Radna Alicja Krasula – członek Komisji 

Chciałam zapytać, bo weszłam sobie na stronę Karty Turysty i tutaj widzę 4 punkty, w 

których można kupić tą kartę stacjonarnie i czy byłaby taka możliwość, albo czy jest to 
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może w planach, żeby ją kupić też np. w Europejskim Centrum Solidarności czy w innych 

miejscach do zwiedzania?   

 

Pan Bartłomiej Barski – Manager Pionu Operacyjnego w Gdańskiej Organizacji 

Turystycznej 

Tak. Słusznie pani zauważyła. Jest to jednym z naszych głównych celów na ten rok, aby 

rozszerzyć sieć sprzedaży Karty Turysty, bo na ten moment jest ona dostępna na stronie 

internetowej, w punktach informacji turystycznej administrowanych przez GOT oraz w 

punktach partnerskich, ale już zakontraktowaliśmy 5 hoteli, więc niedługo ta liczba miejsc 

się rozszerzy, ale też chodzi nam po głowie taki pomysł, żeby również w oddziałach 

muzeów albo w takich obiektach jak ECS czy Muzeum II Wojny Światowej Karta Turysty 

również była dosłownie na wyciągniecie ręki.   

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Super wiadomość. Jeżeli takie dane ma pan w głowie to ile np. sztuk tej Karty Turysty 

zostało sprzedanych w ostatnim sezonie? Czy nie mamy takich danych?  

 

Pan Bartłomiej Barski – Manager Pionu Operacyjnego w Gdańskiej Organizacji 

Turystycznej 

Jeśli dobrze pamiętam było to przeszło 3000 sztuk w ubiegłym roku.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czyli to nie jest taka duża liczba, więc warto popracować nad tym.   

 

Pan Bartłomiej Barski – Manager Pionu Operacyjnego w Gdańskiej Organizacji 

Turystycznej 

Tak. Widzimy tutaj dużo większy potencjał, więc w tym roku wiele działań promocyjnych, 

ale też takich operacyjnych będzie ukierunkowanych na to, żeby oferta była szeroko 

dostępna i żeby siłą rzeczy te liczby jednak się zwiększyły.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy np. nie wiem, czy jest taka możliwość w ogóle ewentualnie, żeby taka Karta Turysty 

była również biletem tygodniowym. Czy takie rozmowy jakieś prowadziliście?  

 

Pan Bartłomiej Barski – Manager Pionu Operacyjnego w Gdańskiej Organizacji 

Turystycznej 

W ofercie Karty Turysty jeden z pakietów zawiera bilet metropolitalny, a turysta może w 

każdym momencie dokupić do dowolnego pakietu bilet na komunikację miejską właśnie 

w postaci biletu metropolitalnego, natomiast też jesteśmy na finiszu integracji też z ZTM-



 

 

 

29 

 

 

 

em Wejherowo tak, aby turysta mógł również doładować swoją kartę biletem na samą 

komunikację miejską w Gdańsku. Mam tu na myśli bilet dobowy i potem tyle, ile dni 

potrzebuje na taki okres czasu taki bilet będzie mógł załadować do swojej karty.     

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czyli ta karta służy po prostu jako bilet w tym momencie.   

 

Pan Bartłomiej Barski – Manager Pionu Operacyjnego w Gdańskiej Organizacji 

Turystycznej 

Tak. Ona to umożliwia i mało tego, dodam jeszcze, że na lotnisku na tą kartę możemy 

wgrać usługę fast track, albo executive lounge, więc tych możliwość jest naprawdę sporo i 

to się dzieje. Kwestia tego, żeby wyjść szerzej z ofertą.  

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Czy ze strony państwa radnych są jeszcze jakieś pytania co do tego punktu? 

Nie widzę. My na pewno jeszcze gdzieś na przyszłych komisjach będziemy się widzieć, 

także życzymy powodzenia, żeby plany wszystkie się zrealizowały i bardzo dziękujemy.  

PUNKT  - 6 
 

Najważniejsze wydarzenia sportowe zaplanowane w Gdańsku na 2022 rok. 
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Pan dyrektor Adam Korol niestety z nami nie będzie obecny, natomiast przesłał rozpiskę 

imprez sportowych na maila. Czy do tego państwo radni mają pytania? Na pewno 

będziemy do tego wracać tradycyjnie co komisję i mam nadzieję, że pan dyrektor na 

najbliższej komisji z nami będzie, natomiast wszystko mamy na mailu. Czy są pytania do 

tego punktu ze strony państwa radnych? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu.  

 

PUNKT  - 7 
 

Plan zadań do zrealizowania przez Gdański Ośrodek Sportu w 2022 roku w tym 

imprezy sportowe oraz remonty. 

 

Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Gdańskiego Ośrodka Sportu 

Szanowni państwo witam serdecznie, chciałbym przedstawić planowane działania 

Gdańskiego Ośrodka Sportu na rok 2022 i podobnie jak prezentowane działania zarówno 

GOT-u jak i Amber Expo są obarczone pewnym ryzykiem w postaci sytuacji 

epidemiologicznej czego sam jestem przykładem.  

Pierwsza informacja, która już się ziściła to nowy serwis czy nowy wygląd strony 

sportgdansk.pl. Od kilku dni uruchomiliśmy nowoczesny serwis internetowy Gdańskiego 

Ośrodka Sportu. Jest to nowy wygląd, intuicyjna nawigacja, wyszukiwarka wydarzeń 

sportowych, mapa obiektów, pewna zgodność z obecnymi wymaganiami dla osób 

niedowidzących czy osób z niepełnosprawnościami i możliwość odsłuchu treści czy też 

otworzenia strony naszej w kilkuset językach dostępnych poprzez google translator.    
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Drugi projekt, który chciałbym zaprezentować to wyszukiwarka imprez sportowych. Już w 

tej chwili jesteśmy na końcowym etapie wypełniania ją treściami i w pierwszych dniach 

kwietnia zamierzamy uruchomić funkcjonowanie tejże wyszukiwarki. Jest to 

wyszukiwarka, która pozwoli znaleźć aktywność fizyczną dla naszych klientów, dla naszych 

mieszkańców, a będzie to w skrócie wyglądało w ten sposób, że będzie można określić 

swoje zapotrzebowanie, zakreślić obszar, rodzaj aktywności, godzinę, kwestie odpłatności 
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czy też innych preferencji czy za pomocą takiego filtra dojść do aktywności, która jest 

dostępna w mieście. Zamierzamy to realizować wspólnie z Wydziałem Rozwoju 

Społecznego oraz z Gdańskim zespołem Schronisk i Sportu Szkolnego. Miejmy nadzieję, że 

ten projekt, który będzie w roku 2022 na początku będzie się rozwijał i w następnych 

latach i będziemy wzbogacali o te aktywności realizowane przez instytucje miejskie, ale 

także inne podmioty, które będą chciały z nami współpracować. Jest to projekt 

długoterminowy.    
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Najważniejsze imprezy. Wracamy do organizacji miejmy nadzieję już w realu Gdańsk 

Maratonu. Będzie to szósta edycja. Poprzedni maraton był realizowany w trybie 

hybrydowym, czyli częściowo biegaliśmy w realu w sensie w trasie, a częściowo było to 

realizowane poprzez aktywność w aplikacjach. W tym roku mamy nadzieję, że będzie 

można zrobić to w realu. Planujemy w kwietniu tą imprezę zorganizować. W tym roku już 

ponad 400 osób dopisało się do listy startujących, czyli jest zapotrzebowanie na tę 

imprezę, a mamy na liście startowej już łącznie 2400 osób, co pokazuje, że ta impreza jest 

bardzo, bardzo potrzebna.  

Kolejna impreza, która jest taką sztandarową imprezą w mieście Gdańsku to Triathlon 

Challenge Gdańsk, który będzie organizowany w czerwcu 2022 roku. Będzie to dystans 

olimpijski oraz sprinterski oraz połówka, czyli pół dystansu. Jako GOS jesteśmy takim 

partnerem strategicznym, od 9 lat organizowaliśmy, natomiast teraz pod Brandem 

Triathlon jesteśmy jego partnerem.    

 
 

Mały jubileusz szykuje się w 2022 roku: 60 Bieg Westerplatte. Zamierzamy go 

zorganizować we wrześniu 2022. Trasa jak państwo wiecie symboliczna od wojny do 

miejsca, gdzie jest symbolem wolność czyli z Westerplatte do ECS-u. planujemy też zrobić 

to w realu, a nie w wirtualnych działaniach.  

Inne imprezy: Cross Duathlon w październiku, pływanie w otwartych wodach w czerwcu, 

turnieje siatkówki cztery edycje głównie przy molo w Brzeźnie, imprezy typu Nordic 

Walking w Trójmiejskim Parku Krajobrazowym. Także cykl imprez biegowych dla biegaczy 

z cyklu #RunGDN cztery edycje tym razem, Park Oruński, tor motocrossowy, Wyspa 

Sobieszewska oraz Hevelianum. Są to imprezy na dystansie 5 km.     
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Program Aktywuj się. Od lat realizowany program w dużej części realizowany online. W 

tym roku planujemy także realizować go w realu. Teraz od marca ruszamy z zajęciami też 

Aktywu się w maratonie. Będą to zajęcia realizowane ze znanym trenerem, ale także z 

byłym uczestnikiem wielu maratonów, Mistrzem Polski, z Radosławem Dudyczem, który 

już te zajęcia prowadził swego czasu łącznie z nami. Są to zajęcia przygotowujące go startu 
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w maratonie, a te zajęcia się cieszą dużą popularnością i są wyczekiwane przez 

uczestników.  

 

 
Remonty. Dosyć okrojony nasz budżet jest z działań remontowych, jednak niemniej 

jednak zaplanowanych jest kilka niezbędnych, a do takich najważniejszych należy remont 

mola, właściwie jego II etap, czyli ta część bliżej nasady. Jak państwo wiecie w zeszłym roku 

została wyremontowana część mola łącznie z dolnym pokładem. Pozostała nam jeszcze 

część. Kłopoty związane z pozyskaniem drewna, a także ceny tego drewna spowodowały, 

że musieliśmy to rozłożyć na dwa etapy, ale mamy nadzieję, że w maju bez zakłóceń 
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dostępu do dalszej części mola, czyli realizując najpierw lewą, potem prawą stronę 

barierek będziemy mogli to zrealizować i nie utrudnić dostępu do końcówki mola naszym 

użytkownikom. Planujemy także zakup i montaż zabawki plażowej, która ma być 

posadowiona w okolicy wejścia 51, czyli obok tego naszego placu zabaw Generał Zaruski, 

który jest w niedalekim sąsiedztwie mola, właściwie patrząc na molo w prawą stronę idąc 

tam się znajduje. Będzie tam usytuowany jeszcze drugi plac zabaw. Tu jego taki rysunek 

jest zamieszczony. Będzie taka rajska wyspa. Są to zabawki, które są trwałe i odporne na 

działania wody słonej oraz wiatrów i promieni UV. Planujemy także wymienić oświetlenie 

w miejskiej hali sportowej. Ono jest jeszcze od wielu lat nie remontowane i wymaga takiej 

zmiany, chociażby po to, żeby nie tyle, żeby oszczędzić energię, bo to też jest bardzo 

istotny parametr, żeby uzyskać lepsze parametry oświetlenia hali na ul. Kołobrzeskiej. 

Wymiana central wentylacyjnych na pływalni Chełm. To również będziemy realizowali oraz 

wykonanie odwodnienia toru żużlowego, który ma być realizowany w III kwartale 2022 

roku na stadionie im. Zbigniewa Podleckiego przy ul. Nowe Ogrody.    

 
Kąpieliska morskie. Planujemy uruchomić również 9 kąpielisk. Tu są wymienione te 

lokalizacje: Jelitkowo, nowa lokalizacja Piastowska Jelitkowo czyli na przedłużeniu ulicy 

Piastowskiej, molo w Brzeźnie, Hallera Brzeźno, Dom Zdrojowy, Stogi, Sobieszewo, 

Sobieszewo Orle oraz Świbno. Tak jak zawsze planujemy zatrudnienie 70 ratowników, 

którzy będą pracowali na naszych kąpieliskach oraz ratowników medycznych. 

Całodobowo będzie działało Gdańskie Centrum Ratownictwa Wodnego przy molo w 

Brzeźnie. Będzie także funkcjonowała plaża dostępna dla wszystkich przy wejściu 50 i 

planujemy, mam nadzieję, że się uda uruchomić kolejne wejście dostępne dla wszystkich 

na wejściu 26, a także chcemy zamontować 13 ławeczek przystosowanych dla osób z 
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niepełnosprawnościami. Jest to inicjatywa i działanie ze strony pani Przewodniczącej Rady 

Miasta Gdańska pani Agnieszki Owczarczak, która zabiegała o tego rodzaju ławeczki. 

 
Planujemy także wprowadzić do eksploatacji nową przystań przy ul. Nadwiślańskiej. Ona 

funkcjonuje przypomnę od jesieni 2021. Była we wrześniu oddana do użytku. Miejmy 

nadzieję, że ona przyjmie się na rynku i wypełni się jachtami, a także planujemy we 

wrześniu przejąć zarządzanie przystani znajdującej się przy ul. Przełom, gdzie operatorem 

dotychczasowo był Jachtklub Stoczni Gdańskiej, a od września będziemy chcieli już bez 

tegoż operatora funkcjonować i operować przystanią, na której może cumować 183 

jednostki.    
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Edukacja morska. Do tego projektu chcemy zaangażować się w tym roku nieco szerzej. 

Chcemy kształtować umiejętności zakresu czy przygotowania młodych ludzi do egzaminu 

na żeglarza. Chcemy wykorzystać do tego celu właśnie jednostki Mariner 19, które 

uzyskaliśmy w ilości 5 sztuk od Urzędu Marszałkowskiego Województwa Pomorskiego. Są 

to łodzie otwartopokładowe. Zdjęcia są zamieszczone. Są to łodzie przeznaczone właśnie 

dla młodych ludzi. Chcemy przeszkolić ok 60 osób. 20 osób w ramach Akademii 

Zaruskiego, a 40 osób wyłonionych w rekrutacji, którą będziemy realizowali w oparciu o 

realizowane półkolonie.   

 
 

Kolejne projekty to edukacja ekologiczna „EKO KAJAK”, który się bardzo przyjął. Ponad 

1000 kg śmieci zostało wyłowionych z Motławy przy pomocy tego projektu. Przypomnę jak 

to wyglądało. Ludzie rejestrują się wyrażając chęć uczestniczenia w skorzystaniu w kajaka 

w zamian za to, że zbierają pływające nieczystości na wodach Motławy. Ten kajak jest 

udostępniany bezpłatnie. Jest to połącznie możliwości zwiedzania miasta Gdańska od 

strony wody, a także zrobienia czegoś dobrego dla środowiska i projekt się bardzo 

sprawdza, praktycznie co każda pula, która jest udostępniania ona się sprzedaje łącznie z 

listą rezerwową, więc chcemy to kontynuować, bo to bardzo dużym się cieszy 

zainteresowaniem wśród uczestników tego projektu.  

Tradycyjnie rejsy na naszym szkolnym żaglowcu Generał Zaruski. 8-dniowy rejs planujemy 

do Bremy w lecie, właściwie w maju na 400-lecie portu Vagesack. Dwa 14-dniowe rejsy, 

rejsy 1-dniowe, rejsy dla gdańszczan i turystów „Poznaj Generała” i „Poznaj Gdańskie 

Oldtimery”, rejsy 3-dniowe, zatokowe, pełnomorskie, 8-dniowe rejsy z cyklu „Tylko dla 

orłów” czyli taki późnojesienny rejs dla zaawansowanych żeglarzy. Dziękuję serdecznie za 

uwagę. Gdyby były pytania to proszę.  
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Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Dziękujemy. Na pewno będziemy do tych tematów wracać w ciągu całego roku. Czy do tej 

prezentacji są pytania ze strony państwa radnych? Nie widzę. Nie będziemy pana 

dyrektora przetrzymywać. Jeszcze raz życzymy dużo zdrowia, żeby jak najszybciej wrócić 

zdrowym do nas. Dziękujemy. 

PUNKT  - 8 
 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 

2021 roku. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Takie sprawozdanie do państwa zostało rozesłane drogą mailową. Czy do tego 

sprawozdania są jakieś pytania ze strony państwa radnych? Jakieś uwagi? Nie widzę. 

Chciałabym podziękować pani Asi, która nam wszystkie komisje ładnie układała i dbała o 

dobre połączenie, żeby nam się dobrze pracowało, także naprawdę duże brawa dla pani 

Asi, że mimo jakiś trudności przez covid wszystko zawsze ładnie się zgrywało. Jeszcze raz 

bardzo dziękuję i państwu radnym również chciałabym podziękować za uczestniczenie w 

Komisjach. Sprawozdanie musimy przegłosować.   
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SPRAWOZDANIE  

z działalności Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska w 

okresie od 1 stycznia do 31 grudnia 2021 r. 

Komisja Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska została powołana 

Uchwałą Nr II/3/18 Rady Miasta Gdańska z dnia 22 listopada 2018 roku w 

sprawie powołania Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji oraz 

stałych Komisji Rady Miasta Gdańska i ustalenia zakresów ich działania, gdzie w §2 

został określony zakres działania Komisji: 

1. Polityka w zakresie upowszechniania kultury fizycznej jako formy spędzania czasu 

wolnego. 

2. Tworzenie warunków dla rozwoju sportu w mieście. 

3. Opiniowanie wniosków o dofinansowanie zadań realizowanych przez organizacje 

pozarządowe w zakresie sportu oraz stowarzyszenia kultury fizycznej. 

4. Promocja sportu. 

5. Wnioskowanie, rozpatrywanie i opiniowanie zamierzeń z zakresu inwestycji i 

remontów związanych ze sportem. 

6. Polityka w zakresie upowszechniania turystyki i rekreacji jako formy spędzania 

czasu wolnego. 

7. Wnioskowanie, rozpatrywanie i opiniowanie zamierzeń z zakresu inwestycji i 

remontów związanych z turystyką i rekreacją. 

8. Tworzenie warunków dla właściwej organizacji i rozwoju turystyki w mieście jako 

gałęzi gospodarki. 
 

Uchwałą nr II/4/18 Rady Miasta Gdańska z dnia 22 listopada 2018 roku w sprawie 

powołania składów osobowych Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, Wniosków i 

Petycji oraz stałych Komisji Rady Miasta Gdańska powołano skład osobowy 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska: 

1. Beata Jankowiak 

2. Lech Kaźmierczyk 

3. Kamila Błaszczyk 

4. Piotr Dzik 

5. Przemysław Malak 

6. Jan Kanthak 

Również 22 listopada 2018 roku nastąpiło ukonstytuowanie się Komisji 

poprzez wybranie – w wyborach jawnych: 

– na Przewodniczącą – radną Beatę Jankowiak, 

- na Wiceprzewodniczącego – radnego Lecha Kaźmierczyka. 
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ZMIANY OSOBOWE W SKŁADZIE KOMISJI 
 

- radny Jan Kanthak został 13 października 2019 roku wybrany na posła na 

Sejm Rzeczypospolitej Polskiej – Postanowienie Nr 1061/2019 Komisarza 

Wyborczego w Gdański I z dnia 22 października 2019 roku w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu, 

- Uchwałą Nr XVII/429/19 Rady Miasta Gdańska z dnia 28 listopada 2019 roku 

w sprawie powołania składów osobowych Komisji Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, 

Wniosków i Petycji oraz stałych Komisji Rady Miasta Gdańska do składu osobowego 

Komisji Sportu i Turystyki została powołana radna Barbara Imianowska.  

- Uchwałą Nr XXXVIII/961/21 Rady Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2021 

roku zmieniającą uchwałę w sprawie powołania składów osobowych Komisji 

Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji oraz stałych Komisji Rady 

Miasta Gdańska ze składu osobowego Komisji Sportu i Turystyki została 

odwołana radna Barbara Imianowska, natomiast powołana została radna 

Alicja Krasula. 

Skład osobowy Komisji w 2021 roku: 

• Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

• Radny Lech Wałęsa (zmiana nazwiska z Kaźmierczyk) – 

Wiceprzewodniczący Komisji 

• Radna Kamila Błaszczyk 

• Radny Piotr Dzik 

• Radna Barbara Imianowska (do 26 sierpnia 2021 r.) 

• Radna Alicja Krasula (od 26 sierpnia 2021 r.) 

• Radny Przemysław Malak 
 

UDZIAŁ CZŁONKÓW KOMISJI W 
ZWIĄZKACH/STOWARZYSZENIACH 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji została delegatem do 

Związku Miast Nadwiślańskich.  

 

KOMISJA W OKRESIE SPRAWOZDAWCZYM: 
 

- odbyła 12 posiedzeń, w tym: 

• 1 posiedzenie nadzwyczajne 26.08.2021 r. dotyczące pisma Jachtklubu 

Stoczni Gdańskiej.  
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Posiedzenia odbywały się w zazwyczaj w środy (dzień przed sesją) w 

ostatnim tygodniu miesiąca. 

 

Komisja odbyła 1 posiedzenia stacjonarne w Nowym Ratuszu w Gdańsku 

przy ul. Wały Jagiellońskie 1 oraz 11 posiedzeń zdalnych, które odbywały się 

w ten sposób ze względu na wystąpienie na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej 

stanu epidemii wywołanego zakażeniami wirusem SARS-CoV-2, a co za tym idzie 

ustanowieniem określonych ograniczeń, nakazów i zakazów. Komisja w trybie zdalnym 

obradowała na podstawie art. 15zzx ustawy z dnia 2 marca 2020 r. o szczególnych 

rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-

19, innych chorób zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 

r. poz. 1842 ze zm.) 

 

GŁÓWNE TEMATY POSIEDZEŃ: 
 

- opiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska w tym m. in.:  

• zmian w projekcie uchwały dotyczącej budżetu Miasta Gdańska na 2021 r. w 

zakresie działania Komisji, 

• zmian w projekcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji, 

- stałe monitorowanie kalendarza wydarzeń/imprez sportowych na terenie Miasta 

Gdańska,   

- stałe monitorowanie zadań realizowanych przez Gdański Ośrodek Sportu,  

- stałe monitorowanie sytuacji roweru metropolitalnego MEVO – omawiane podczas 4 

posiedzeń Komisji: 27 stycznia, 26 maja, 25 sierpnia, 24 listopada 

oraz sprawy merytoryczne: 

- Podsumowanie Jarmarku Bożonarodzeniowego w Gdańsku. 

- Zaplanowane działania Międzynarodowych Targów Gdańskich w 2021 roku. 

- Gdańska Organizacja Turystyczna – plan zadań do realizacji w 2021 roku. 

- Najważniejsze wydarzenia sportowe zaplanowane w Gdańsku w 2021 roku. 

- Plan zadań do zrealizowania przez Gdański Ośrodek Sportu w 2021 roku w tym 

imprezy sportowe oraz remonty. 

- Ruch turystyczny w Gdańsku po wznowieniu działalności hoteli i miejsc 

noclegowych. 

- Budowa nowej mariny oraz mostu zwodzonego w Gdańsku w partnerstwie 

publiczno-prywatnym. 

- Plany inwestycyjne Narodowego Centrum Szkoleniowo-Treningowego Piłki Nożnej 

w Gdańsku. 

- Programy skierowane do dzieci i młodzieży promujące sporty wodne. 
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- Funkcjonowanie Ergo Areny w obecnej sytuacji. Zaplanowane działania na 2021 

rok. 

- Budowa całorocznego krytego lodowiska w Gdańsku Ujeścisku – sytuacja bieżąca. 

- Funkcjonowanie przystani żeglarskich w Gdańsku ze szczególnym uwzględnieniem 

Przystani Jachtowej Mariny Gdańsk przy ul. Szafarnia. 

- Promocja Miasta Gdańska poprzez sport. Umowy zawarte z klubami sportowymi. 

- Podsumowanie konkursu grantowego. 

- Infrastruktura sportowa realizowana w ramach Budżetu Obywatelskiego. 

- Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu turystycznego 2021 r. 

- Przygotowanie do Finału Ligi Europy. 

- Tramwaj wodny – plany, zagospodarowanie infrastruktury. 

- Sportowa oferta wakacyjna dla dzieci i młodzieży Gdańskiego Zespołu Schronisk i 

Sportu Szkolnego. 

- Raport o stanie Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji. 

- Przygotowanie Miasta Gdańska do Jarmarku Św. Dominika. 

- Podsumowanie Jarmarku Św. Dominika. 

- Ruch turystyczny w Gdańsku podczas wakacji. 

- Wykorzystanie infrastruktury sportowej przy placówkach szkolnych podczas 

wakacji. 

- Gdański Zespół Schronisk i Sportu Szkolnego – sprawozdanie z działalności w roku 

szkolnym 2020/2021. 

- Jarmark Bożonarodzeniowy w Gdańsku. 

- Podsumowanie sezonu turystycznego w Gdańsku. 

- Budowa całorocznego lodowiska w Gdańsku – stan aktualny. 

- Gdański Klub Sportowy „Stoczniowiec” – gospodarz Hali Olivia. Działalność klubu. 

Udostępnianie lodowiska podmiotom zewnętrznym. 

- Podsumowanie realizacji zadań zaplanowanych w 2021 roku przez Biuro 

Prezydenta ds. Sportu oraz Gdański Ośrodek Sportu. 

- Cenniki w obiektach zarządzanych, administrowanych przez Gdański Ośrodek 

Sportu.  

Komisja wydała 25 opinii w tym: 

• 24 opinie do projektów uchwał Rady Miasta Gdańska, 

• 1 opinia do Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu 

Miasta Gdańska za 2020 rok – w zakresie działania Komisji. 

Komisja podjęła 1 wniosek: 

- dotyczący pisma Jachtklubu Stoczni Gdańskiej. 
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Frekwencja Komisji w okresie sprawozdawczym wyniosła 98,61% : 

Lp. Imię i Nazwisko Obecny/a na 
posiedzeniach 

Średnia 
frekwencja  

1.  Beata Jankowiak 12/12 100% 

2.  Lech Wałęsa  12/12  100% 

3.  Kamila Błaszczyk 12/12 100% 

4.  Piotr Dzik 11/12 91,66% 

5.  Barbara Imianowska 
(członek Komisji do 
26.08.2021 r.) 

7/7 100% 

6.  Przemysław Malak 12/12 100% 

7.  Alicja Krasula  

(członek Komisji od 
26.08.2021 r.) 

5/5 100% 

Komisja sprawozdanie przyjęła na posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2022 r. w 
wyniku przeprowadzonego głosowania – jednogłośnie - 6 głosami za. 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 

PUNKT  - 9 
 

Przyjęcie planu pracy Komisji na 2022 rok. 

 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Mamy przyjęcie planu pracy. Niektórzy z państwa przesłali tematy. Również plan pracy 

został rozesłany do państwa na maila. On oczywiście może być dość ruchomy w 

zależności od sytuacji jaka będzie. Oczywiście wszelkie tematy, które państwu się nasuną 

w ciągu roku można zgłaszać. W zeszłym roku również tematy dodatkowe wchodziły, 

także nie traktujmy tego planu pracy jako taki sztywny, bo jeżeli coś się nasunie państwu 

to oczywiście można do mnie, do pani Asi zgłosić i postaramy się taki temat ująć w 

pracach Komisji. Także taki plan, który został do państwa rozesłany również musimy 

przegłosować. Jeszcze raz dziękuję osobom, które zgłosiły tematy.   

PLAN PRACY NA 2022 ROK 

Komisji Sportu i Turystyki Rady Miasta Gdańska 
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1. Zakres działania Komisji Sportu i Turystyki RMG określiła Rada Miasta Gdańska 

uchwałą Nr II/3/18 z dnia 22 listopada 2018 roku w sprawie powołania Komisji 

Rewizyjnej, Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji oraz stałych komisji Rady Miasta 

Gdańska i ustalenia zakresów ich działania. 
 

2. Posiedzenia Komisji będą się odbywały w IV środę miesiąca (dzień przed sesją 

Rady Miasta Gdańska), o godz. 16:30 w sali im. Seàna Lestera (nr 003) Nowego 

Ratusza przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. Jednakże w związku z 

wystąpieniem na terytorium Rzeczypospolitej Polskiej stanu epidemii 

wywołanego zakażeniami wirusem SARS-CoV-2 i w związku z tym 

ustanowieniem określonych ograniczeń, nakazów i zakazów posiedzenia 

Komisji w tym czasie mogą odbywać się zdalnie poprzez aplikację MS TEAMS. 

Komisja w takim trybie może obradować na podstawie art. 15zzx ustawy z dnia 2 

marca 2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842 ze zm.) 
 

3. Przewodnicząca Komisji, w razie konieczności, może zwołać dodatkowe 

posiedzenie lub odwołać któreś z zaplanowanych. Również na wniosek 

Przewodniczącej Rady Miasta, członków Komisji Sportu i Turystyki RMG bądź 

Prezydenta Miasta Gdańska może zostać zwołane dodatkowe posiedzenie.  
 

4. Punktami stałymi posiedzeń Komisji będą: 

• Opiniowanie projektów uchwał Rady Miasta Gdańska skierowanych do 

Komisji, 

• Informacja o bieżących imprezach sportowych na terenie Miasta Gdańska, 

• Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
DATA 

POSIEDZENIA 

 

GODZ 
 

SALA 
 

TEMATY 

 
 
 

 
 
 
 

26 stycznia 

 
 
 

 
 
 
 

16:30 

 
 
 

 
 
 
 

zdalne 
lub 
003 

1. MEVO – aktualna sytuacja. 
2. Podsumowanie Jarmarku 

Bożonarodzeniowego w Gdańsku. 
Zaplanowane działania 
Międzynarodowych Targów Gdańskich 
w 2022 roku. 

3. Gdańska Organizacja Turystyczna 
– plan zadań do realizacji w 2022 roku. 

4. Najważniejsze wydarzenia 
sportowe zaplanowane w Gdańsku na 
2022 rok. 

5. Plan zdań do zrealizowania przez 
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Gdański Ośrodek Sportu w 2022 r. w 
tym imprezy sportowe oraz remonty. 

6. Przyjęcie sprawozdania z 
działalności Komisji za okres od 1 
stycznia do 31 grudnia 2021 roku. 

7. Przyjęcie planu pracy Komisji na 
2022 rok. 

23 lutego*  
w razie sesji  

28 lutego 

   

 
2 marca 

 
16:30 

 
zdalne 

lub 
003 

1. Podsumowanie konkursu grantowego 

organizowanego przez Biuro 

Prezydenta ds. Sportu. 

2. Program Aktywuj się w Gdańsku. 

3. Wspólny bieg mieszkańców z radnymi. 

 
30 marca 

 
16:30 

 
zdalne 

lub 
003 

1. Budowa lodowiska w Gdańsku – aktualna 

sytuacja. 

2. Modernizacja, remonty istniejących 

pływalni oraz plany budowy nowych 

pływalni na terenie miasta Gdańska. 

 
 

27 kwietnia 
 

 
 
16:30 

 
 

zdalne 
lub 
003 

1. Rozpatrzenie Sprawozdania Prezydenta 

Miasta Gdańska z wykonania budżetu 

Miasta Gdańska za 2021 rok – w zakresie 

działania Komisji. 

2. Przygotowanie Miasta Gdańska do 

sezonu turystycznego 2022 r. 

3. Rozwój infrastruktury na gdańskich 

plażach (toalety, przebieralnie, prysznice, 

restauracje). 

 
 
 

25 maja 

 
 
 

16:30 

 
 
 

zdalne 
lub 
003 

1. Promocja Miasta Gdańska – działania 

Gdańskiej Organizacji Turystycznej. 

2. Funkcjonowanie Karty Mieszkańca i Karty 

Turysty. 

3. Funkcjonowanie tramwajów wodnych w 

Gdańsku. 

4. Rozwój turystyki wodnej. 

5. Programy edukacji morskiej dla dzieci i 

młodzieży.  
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29 czerwca 
 

 
 

 
 

16:30 

 
 
 

zdalne 
lub 
003 

1. Omówienie raportu o stanie Miasta 

Gdańska za 2021 r. (w zakresie działania 

Komisji) przy opiniowaniu projektu 

uchwały RMG w sprawie udzielenia 

Prezydentowi Miasta Gdańska wotum 

zaufania.  

2. Sport i rekreacja na świeżym powietrzu 

dostępna dla wszystkich(siłownie pod 

chmurką – plany budowy nowej 

infrastruktury). 

6 lipca* 
w razie sesji 7 lipca 

   

 
 
 

24 sierpnia 

 
 
 

16:30 

 
 
 

zdalne 
lub 
003 

1. Wnioski Komisji Sportu i Turystyki RMG 

do projektu budżetu Miasta Gdańska na 

rok 2023. 

2. Działania miasta Gdańska oraz programy 

mające na celu zachęcenie seniorów do 

uprawiania sportów w tym poprzez 

kampanie w mediach społecznościowych, 

reklamy.  

 
28 września 

 

 
16:30 

zdalne 
lub 
003 

1. Gdański Zespół Schronisk i Sportu 

Szkolnego – sprawozdanie z działalności 

w roku szkolnym 2021/2022. 

2. Podsumowanie Jarmarku Św. Dominika. 

3. MEVO – aktualna sytuacja. 

 
 

26 października 
 

 
 

16:30 

 
zdalne 

lub 
003 

1. Podsumowanie sezonu turystycznego 

2022 r. 

2. Funkcjonowanie Portu Lotniczego w 

Gdańsku. 

3. Przygotowanie Miasta Gdańska do 

Jarmarku Bożonarodzeniowego.  

 
 

 
23 listopada 

 
 

 
16:30 

 
 

zdalne 
lub 
003 

1. Opiniowanie projektu uchwały RMG w 

sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej.  

2. Opiniowanie projektu budżetu Miasta 

Gdańska na rok 2023 – w zakresie 

działania Komisji. 

3. Program Szkutnia realizowany przez 

Fundację Gdańską. 
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14 grudnia 

 

 
16:30 

zdalne 
lub 
003 

1. Podsumowanie realizacji zadań 

zaplanowanych w 2022 roku przez Biuro 

Prezydenta ds. Sportu, Gdański Ośrodek 

Sportu, Gdańską Organizację 

Turystyczną. 

Powyższy plan pracy Komisja przyjęła na posiedzeniu w dniu 26 stycznia 2022 r. w 

wyniku przeprowadzonego głosowania, jednogłośnie – 6 głosami za. 

Karta z głosowaniem imiennym stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 

PUNKT  - 10 
 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Radna Beata Jankowiak – Przewodnicząca Komisji 

Czy mają państwo jakieś wolne wnioski? Jeśli chodzi o korespondencję to jest na bieżąco 

rozsyłana. Nie widzę. Na koniec sprawdzę obecność.  
 

Radny Lech Wałęsa – obecny 

Radna Kamila Błaszczyk – obecna 

Radny Piotr Dzik – obecny 

Radna Alicja Krasula – obecna 

Radny Przemysław Malak – obecny 

Radna Beata Jankowiak – obecna 
 

Na tym posiedzenie zakończono – godz. 18:00  

 

 

Przewodnicząca 

Komisji Sportu i Turystyki RMG 
 

  /-/ Beata Jankowiak 
 

 
 
 
 
 
 

Protokół sporządziła: 

Joanna Świeczkowska  


